
 

 

Algemene Beschouwingen GroenLinks 5 november 2019  

Voorzitter, 

Sinds 1 januari van dit jaar is de nieuwe gemeente Noordwijk een feit. Er is, en er wordt, keihard 
gewerkt om de fusie tot een succes te maken. Het is een grote uitdaging, en GroenLinks wil hierbij 
alle lof uitspreken voor iedereen die zich hier voor inzet! Want het samenvoegen van twee 
gemeentes, met elk hun eigen regels en manier van werken is geen eenvoudig proces.   

Daarnaast is GroenLinks verheugd dat een aantal punten uit haar verkiezingsprogramma door dit 
college is omarmd: 

- onder meer het aanpakken van permanente verhuur van particuliere woningen aan toeristen, via 
verhuurplatforms als Airbnb. De aanzienlijke schaarste op de Noordwijkse woningmarkt kan zo 
wellicht nog enigszins worden beteugeld.  

- we begroeten ook de ingezette herinrichting van rotondes met grote instemming. De voorgenomen 
nieuwe voorrangsregels zullen het gebruik van de fiets aantrekkelijker en veiliger maken voor 
iedereen. En met name voor kwetsbaarder weggebruikers als ouderen, kinderen en scholieren. 

Voorzitter, 

Maar er is meer, veel meer, werk te verrichten om in Noordwijk de grote uitdagingen aan te kunnen 
gaan. De keuzes die daarbij nu worden gemaakt zijn bepalend voor de toekomst. GroenLinks maakt 
zich zorgen over de voorgenomen plannen en heeft dan ook een aantal dringende verzoeken aan 
het college.  

De zorg 

De vraagstukken waarvoor de zorg wordt gesteld worden steeds complexer, de kosten stijgen en er is 
steeds minder geld beschikbaar. Maar intussen nemen regeldruk en controledrift bij gemeentes toe, 
zoals het onlangs verschenen rapport van onderzoeksbureau Berenschot aantoont. Tot frustratie van 
de zorgverleners gaat een groot deel  van het budget op aan bureaucratische regelgeving. Terwijl het 
beschikbare geld terecht moet komen bij de mensen waar het voor bestemd is! 

Berenschot adviseert met klem om de zorgaanbieders meer te betrekken bij de inkoopprocedures. 
Want die zorgaanbieders hebben niet alleen de kennis en ervaring voor het verlenen van passende 
zorg, maar ook de sleutel tot grip op de zorgkosten. Door hen meer te betrekken bij de inkoop van 
zorg kan onnodige administratieve rompslomp worden beperkt. En meer tijd en geld  aan de 
eigenlijke zorg worden besteed. GroenLinks zal met een motie komen die het college oproept om de 
zorgaanbieders nog meer te betrekken bij de inkoopprocedures. 

Privacy 



Reeds meerdere malen heeft de fractie van GroenLinks aandacht gevraagd voor de onrechtmatigheid 
van wifitracking zoals dat – in de openbare ruimte!- in de gemeente Noordwijk plaatsvindt. De 
Autoriteit Persoonsgegevens is hier klip en klaar over geweest:  het digitaal volgen van mensen op 
(semi-) openbare plekken is een inbreuk op de privacy. En dus niet toegestaan.  

Minister Dekker van Rechtsbescherming heeft dit in antwoord op Kamervragen nog eens bevestigd. 
Ook de VNG volgt deze lijn. Wifitracking in Noordwijk vindt in de openbare ruimte plaats. De 
gemeente is dus wel degelijk verantwoordelijk. Als het college gedigitaliseerde passantentelling zo 
belangrijk acht wil GroenLinks graag wijzen op de in Nijmegen toegepaste methodiek. Een 
geanonimiseerde vorm waarmee ook de gemeente Noordwijk zich innovatief zou kunnen tonen! 

Is het college bereid om aan wifitracking, zoals dat in Noordwijk onrechtmatig plaatsvindt, een 
einde te (laten) maken?  

Afvalscheiding 

In de begroting voor 2020 lezen we dat de afvalstoffenheffing voor de Noordwijker in 2020 fors zal 
stijgen: voor een meerpersoonshuishouden wordt de rekening 20% hoger, ongeacht de hoeveelheid 
afval die wordt aangeboden. GroenLinks verbaast zich erover dat het college niet met voorstellen 
komt om de hoeveelheid restafval verder te beperken. Bijvoorbeeld door het apart inzamelen van 
drinkkartons en blik. Plaats aparte containers hiervoor, en/of inzameling via Afval Loont.  

GroenLinks vraag het college dan ook om ook drinkkartons en blik apart in te zamelen.  Via Afval 
loont en/of aparte containers. Daarnaast zal GroenLinks een motie indienen die het gebruik van 
wegwerpbekers tijdens evenementen niet meer toestaat. 

De omgevingsvisie 

Vóór de fusie is een uitgebreide Omgevingsvisie voor de toenmalige gemeente Noordwijk 
vastgesteld. Het college heeft nu besloten om een volledig nieuwe visie te ontwikkelen. A raison van 
€750.000,- . Volgens GroenLinks had kunnen worden volstaan met een minder kosten verslindende, 
en toch volledig aan Noordwijkerhout en De Zilk recht doende, actualisatie en uitbreiding van de 
bestaande Omgevingsvisie.   

GroenLinks zal een motie indienen die het college verzoekt om de huidige duurzaamheidsambitie 
bij bouwprojecten te respecteren en over te nemen in de nieuwe omgevingsvisie. 

 
De financiële gevolgen van het afblazen van woningbouw op Bronsgeest 

GroenLinks constateert dat het bedrag van de Nuon reserve op de gemeentelijke begroting is 
afgenomen met ruim 10 miljoen euro. In de raadsvergadering van 24 september stelde het college 
dat een afwaardering van 10 miljoen vanwege het afblazen van de geplande woningbouw niet aan de 
orde zou zijn, en dat er op dat moment nog uitvoerig met de accountant werd overlegd. Op  recente 
vragen van onder andere GroenLinks liet het college weten dat de 10 miljoen afwaardering door de 
accountant als onvermijdelijk is beoordeeld. De gemeenteraad is hier niet onmiddellijk in gekend. 
GroenLinks vraagt daarom aan het college:  Waarom is de raad niet onmiddellijk geïnformeerd 
zodra de accountant op 8 oktober had aangeven dat afwaardering met €10,7 miljoen noodzakelijk 
was?  

De energietransitie.  

Terwijl gemeentes om ons heen de noodtoestand uitroepen en/of miljoenen investeren in de 
energietransitie, kiest de gemeente Noordwijk ervoor om deze opgave bij onze kinderen neer te 
leggen.  

50.000 euro, voorzitter.  



50.000 euro per jaar heeft de gemeente Noordwijk over voor de energietransitie. Ter vergelijking: 
dat is ongeveer het bedrag dat nodig is om 1 huis energieneutraal en gasvrij  te maken.  Vergelijk dit 
bedrag ook eens met het bedrag dat u wel uitgeeft aan het herschrijven van de omgevingsvisie, of 
met de forse afwaardering van Bronsgeest. ...  

Terwijl andere gemeentes hun best doen om de lokale opgave en doelstellingen concreet te maken, 
kiest Noordwijk ervoor om zijn doelstelling – Energieneutraal Noordwijk – steeds verder naar de 
toekomst op te schuiven.  In de omgevingsvisie lazen we nog dat we in 2030 een energie neutrale 
gemeente willen zijn;  in deze begroting is dat 2050 geworden. Maar het meest alarmerende is wel 
dat we überhaupt niks meer lezen over doelstellingen voor 2030 of de kortere termijn.  

 
Voorzitter, als ergens OPTIJD ZIJN telt is het wel bij het klimaatprobleem. We KUNNEN dit probleem 
niet meer doorschuiven; oplossingen worden steeds moeilijker; steeds DUURDER. Onze kinderen 
hebben straks geen kans meer om klimaatverandering te beperken. ACTIE is NU nodig.  

Wij stellen voor:  specificeer tijdgebonden, realistische doelstellingen die meetbaar zijn. Houdt alle  
vorderingen bij in een overzicht: van de percentages hernieuwbaar opgewekte energie,  de 
bespaarde energie, de bespaarde CO2 uitstoot en de CO2 compensatie. Stuur bij waar dat nodig is. 
Streef actief naar energie neutrale  woningen en andere gebouwen, creëer aardgasloze wijken.  

Stimuleer dit. Met aantrekkelijke regelingen voor bedrijven en huishoudens. Met zonneparken 
binnen de gemeente, bijvoorbeeld boven parkeerplaatsen. Kortom: wees proactief, onderneem 
actie. Doe wat nodig is! GroenLinks zal binnenkort met een motie komen die het college verzoekt 
om vorderingen op het gebied van energie en CO2 reductie blijvend te monitoren. 

 
Een begroting van ‘Na ons de zondvloed’ 

Tenslotte, GroenLinks constateert dat het in de voorliggende begroting veelal bij mooie woorden 
blijft. Maar uiteindelijk is het een flets verhaal, zonder concrete doelstellingen.  

Het college geeft er nauwelijks blijk van dat het de urgentie van de uitdagingen op het gebied van 
duurzaamheid en energietransitie ziet. Laat staan dat er een strategie is om die uitdagingen 
tegemoet te treden. En de rekening hiervoor wordt naar onze kinderen doorgeschoven.  

Het college wil dat Noordwijk zich innovatief als 'Space City' op wereldniveau presenteert, maar de 
voorgestelde begroting is in het licht van onder meer de klimaatuitdagingen vooral een visieloos 
toonbeeld van stilstand, van  ‘Na ons de zondvloed’. Noordwijk kan beter! Moet beter!   

Louis Koppel, 
 
Fractievoorzitter  

 


